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SLOVENSKO: Generálna prokuratúra SR (GP SR) preskúmava novú vyhlášku Úradu
verejného zdravotníctva SR (ÚVZ SR), ktorá umožní osobitný režim fungovania vybraných
povolaní v čase pandémie

Pre agentúru SITA to potvrdila hovorkyňa GP SR a Úradu špeciálnej prokuratúry Jana Tökölyová.
Podľa najnovšej vyhlášky totiž môžu niektoré osoby chodiť do práce aj napriek pozitívnemu testu na
ochorenie COVID-19.

Hovorkyňa ÚVZ SR Daša Račková dnes v stanovisku úradu vysvetlila, že k stanoveniu pravidiel pre
osoby v osobitnom režime pristúpili po zhoršení pandemickej situácie na Slovensku. Podotkla, že
osobitný režim fungovania vybraných povolaní v čase pandémie existuje a ÚVZ SR ho v novej
vyhláške bližšie opisuje a špecifikuje. Robí tak podľa nej na základe opakovaných otázok a s tým
súvisiacich nejasností z praxe.

„Vírus preniká do všetkých sfér života a vrstiev populácie, preto bolo absolútne nevyhnutné nájsť
spôsob, ako s čo možno najnižším epidemiologickým rizikom zachovať chod štátu a zabrániť paralýze
kritickej infraštruktúry,“ objasnila.

Osobitný režim je platný aj pre zdravotníkov, pracovníkov v oblasti energetiky, tepelnej energetiky a
podporných služieb v elektroenergetike. Medzi osoby so špeciálnym režimom patria aj hasiči,
policajti, cestári či osoby zabezpečujúce odvoz odpadu.
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Vetrák: Spresnenie vyhlášky hlavného hygienika malo prísť skôr

Spresnenie vyhlášky hlavného hygienika Jána Mikasa, ktorá hovorí o tom, že poslanci pozitívne
testovaní na ochorenie COVID-19 môžu prísť do parlamentu, malo prísť skôr. Tvrdí to poslanec
Národnej rady (NR) SR Milan Vetrák (OĽANO). Prečo sa to stalo na poslednú chvíľu, je podľa neho
otázka na Mikasa.

„Považujem zabezpečenie riadneho chodu ústavných orgánov v tomto štáte za rovnako dôležité ako
zabezpečenie riadneho fungovania kritickej infraštruktúry. Z môjho pohľadu mala byť táto vec dávno
spresnená,“ uviedol Vetrák.

Poslanec parlamentu Kristián Čekovský (OĽANO) na tlačovom brífingu povedal, že opatrenia na
zamedzenie šírenia nového koronavírusu v pléne parlamentu boli dostatočné. Poslanci nakazení
ochorením COVID-19 boli oddelení fóliou a na hlasovanie prišli samostatným vchodom. Čekovský
deklaroval, že nikto s pozitívnymi poslancami neprišiel do styku okrem jedného zamestnanca, ktorý
mal na sebe ochranný oblek. Dodržali tiež všetky základné opatrenia.

„Toto je signál nás ľuďom, že opatrenia, ktoré od nich vyžadujeme, rúško-odstup-ruky, sú
dostatočné,“ podotkol Čekovský.

Na margo online hlasovania parlamentu, ktoré chce zaviesť koaličná strana Za ľudí, Vetrák hovorí, že
spustenie takéhoto systému by trvalo niekoľko mesiacov. Poznamenal, že na zastupiteľstvách
samospráv, ktoré takto rokujú, vidieť zlyhávanie. Online hlasovanie NR SR si bude podľa neho
vyžadovať financie, technické a právnické zabezpečenie.

Na pondelkovej mimoriadnej schôdzi NR SR poslanci schválili novelu ústavného zákona o
bezpečnosti štátu. Tá má umožniť opätovné predlžovanie núdzového stavu.

V nedeľu večer (27. 12.) vydal hlavný hygienik SR vyhlášku, ktorou umožnil poslancom NR SR,
ministrom či prezidentke prísť do práce aj v prípade, že sú pozitívni na ochorenie COVID-19.
Vyhlášku kritizujú opozičná strana Smer-SD, ĽSNS aj nezaradení poslanci okolo Petra Pellegriniho.


